
Zápis z řádného zasedání kolegia děkana prostřednictvím MS Teams 
Fakulty filozofické Univerzity Pardubice 

ze dne 25. ledna 2021 
 
Přítomni: 
PhDr. Bianca Beníšková, Ph.D.; Mgr. Ondřej Beran, Ph.D.; doc. Mgr. Šárka Bubíková, 
Ph.D.; Mgr. Filip Grygar, Ph.D.; doc. Mgr. Tomáš Hejduk, Ph.D.; PhDr. Adam Horálek, 
Ph.D.; Mgr. Kateřina Keplová; PhDr. Miroslav Kouba, Ph.D.; Ing. Veronika Kovářová; Mgr. 
Ondřej Krása, Ph.D.; doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.; doc. Mgr. Pavel Marek, Ph.D.; Ing. 
Jaroslav Myslivec, Ph.D.; Mgr. Irena Reimannová, Ph.D.; Mgr. Olga Roebuck, Ph.D., M. 
Litt.; PhDr. Ivo Říha, Ph.D.; Mgr. Lucie Valentinová 
 
Omluveni: 
Naděžda Tichá 
 
Host:  
Prorektor prof. Ing. Libor Čapek, Ph.D. 
 
 
Host prorektor Libor Čapek reflektoval zkušenosti z aktuálního hodnocení vědy podle M17+ 
a ukázal nám srovnání FF UPa s ostatními filozofickými fakultami v rámci modulů M1 a M2 
za poslední tři roky. V subfordech 6.1 (Historie a archeologie) a 6.3 (Filosofie, etika a 
religionistika) máme zatím kvalitních výsledků dostatek, v ostatních oborech v rámci fordů 5 
a 6 však tak kvalitní výsledky nemáme. Je zásadní, abychom nadále každoročně plnili kvóty 
kvalitních počinů zejména v těch oblastech, jež jsou pro nás definovány jako prioritní (dle 
rozhodnutí vedení FF z podzimu 2020 to jsou subfordy 6.1 a 6.3). Ostatní kvalitní výsledky 
pak doplní chybějící místa do výše kvót. Nejde však ale jen o modul M1. Musíme se zlepšit 
zejména v modulu M2, kde se vykazují bibliometrické výsledky, což se týká zejména oborů 
z fordu 5. Zde jsme na chvostu hodnocených FF v celé ČR. Je klíčové, aby každý akademik 
své fakultě přispěl kvalitními výsledky aspoň v jednom z modulů M1 – M3, jinak své fakultě 
nezíská žádné vědecké peníze a ty tvoří nezanedbatelnou část našeho rozpočtu. 
 
 
1. Informace děkana 
 
1/1 První informace o prostředcích DKRVO („vědecké peníze“) – dle sdělení pror. Ludwiga 
dostaneme na UPa fixně 85 % loňských prostředků na DKRVO + ostatní se budou dělit na 
úrovni ČR s ohledem na výsledky konkrétní univerzity v metodice M17+. MŠMT hodlá 
univerzity rozdělit do čtyř kategorií podle současného výkonu a podle toho pak přidělí 
příslušnou částku. Tj. dobré výsledky se už začnou vyplácet, takže Ti nejlepší dostanou 
znatelně více peněz než ti v poslední kategorii. UPa zřejmě bude jako celek spadat do 3. 
kategorie, tuto informaci ale ještě nemáme potvrzenou. 
 
1/2 V únoru a březnu proběhne diskuse ke směrnici č. 4/2020 Principy přerozdělování 
prostředků DKRVO. Stále ještě sbíráme podklady z kateder k této věci. Plánujeme schůzku 
s katedrami, které mají nejvyšší vědecký výkon. Definitivní rozhodnutí o inovaci směrnice ale 
nemůže padnout dříve, než budeme znát konkrétní sumu peněz, jež dorazí v rámci DKRVO 
na FF (březen). 
 
1/3 Přílohou zápisu je zpráva pro UPa týkající se reakcí studentů na předchozí on-line výuku, 
kterou zpracoval dr. Horálek. Žádáme, aby VK společně s garanty studijních programů 
prostudovali hlavně s. 4–6 a 52–56 a seznámili s výsledky šetření akademické pracovníky. 
Cílem je zlepšit distanční výuku, která bude probíhat i na začátku letního semestru (dle 
Opatření děkana č. 1/2021 by měla probíhat min. do konce března). Je nutné zohlednit 
klíčové připomínky a zajistit, aby učitelé byli aktivní, učili on-line pravidelně, dělali mezi 
výukou dostatečné pauzy a studentům dávali přiměřené úkoly. 
 



 
2. Informace proděkanky Bubíkové 
 
2/1 Vkládání záznamů do OBD do konce ledna, případně do RUV (prosím informujte, zda na 
vašich katedrách někdo výstupy do RUV letos vkládá – KSKA ano). 
 
2/2 Příprava na letošní podávání projektů GAČR – výzvy budou zveřejněny v únoru 2021 
(omluva: v minulém zápise chybná informace – termíny rok staré). 
 
 
3. Informace proděkanky Reimannové 
 
3/1 Nominace do pracovní skupiny pro e-learning za FF (technické, technologické, didaktické 
hledisko) – stanovisko VK ano/ne a kdo do 29. 1. do 12 h (vedení navrhuje A. Horálek/H. 
Synková, Š. Ježková, O. Krása, J. Horáková, I. Reimannová). Zaslat e-mailem proděkance. 
 
3/2 Zjistit zájem AP o školení (Moodle, Teams) + specifické požadavky/potřeby AP – připraví 
VK na kolegium 8. 2. nebo zašlou e-mailem proděkanka + kopie p. Krpatová. 
 
3/3 Zjistit zájem o využívání Odevzdej.cz – odhalování plagiátů v seminárních pracích – 
připraví VK na kolegium 8. 2. nebo zašlou e-mailem proděkance + v kopii p. Krpatové. 
 
3/4 Rada studijních programů – schůzka plánována na 11. 2.; pozvánka s body jednání pro 
info v příloze. 
 
 
4. Informace proděkana Říhy 
 
4/1 Ediční oddělení: 
• shromažďujeme předběžné údaje o zájemcích o finanční podporu překladů odborných statí 
a návrhů grantových projektů – viz e-mailové výzvy z 8. a 13. ledna; za katedry zasílat ing. 
Němcové do 31. 1. 
• připravujeme novou webovou propagaci našich monografií a časopisů publikovaných ve 
Vydavatelství UPa (neboť samo Vydavatelství propagační aktivity nevyvíjí) – do konce ledna 
snad bude hotovo. 
 
4/2 Na fakultním webu pokračuje seriál Náš rok 2020 – po členech vedení FF UPa přebírají 
štafetu vedoucí kateder (abecedně, po týdnech). 
 
4/3 Stipendijní fond 2021 – i letos počítáme s finanční podporou studentských zahraničních 
pobytů (min. 30 dní) – zveřejněna výzva studentům, aby hlásili předběžný zájem (eviduje 
paní Krpatová); další postup (vč. rozhodování o výši poskytovaných částek) se bude odvíjet 
od aktuální epidemické situace a od celkové podoby fakultního rozpočtu, resp. stavu 
stipendijního fondu. 
 
4/4 Výběrové řízení: 
• 15. ledna proběhlo výběrové řízení na pozice AP (KAA, KLKS, KSKA, ÚHV) – rozhodnutí 
děkana FF UPa zveřejněno 18. ledna 
• 21. ledna proběhlo výběrové řízení na pozici THP – místo referenta/referentky studijního 
oddělení s úvazkem 0,5; vybrána Ganna Shugayeva, nastoupí 1. března 2021. 
 
4/5 Propagace: 
• DEN OTEVŘENÝCH DVEŘÍ – v prosinci zveřejněny prezentace na fakultním webu: Den 
otevřených dveří FF 2021 | Fakulta filozofická (upce.cz); v úterý 12. ledna 2021 od 16:00 
hod. proběhl online přenos z univerzitní auly, v sobotu 23. ledna 2021 od 10:00 hod. repríza 
(záznam přenosu s nově otevřeným živým chatem); 

https://ff.upce.cz/ff/den-otevrenych-dveri-2021
https://ff.upce.cz/ff/den-otevrenych-dveri-2021


• program působení našich akademických pracovníků na středních školách: s dotyčnými 
gymnázii jsme v kontaktu, čekáme na příznivější situaci; nebude-li možno uskutečnit naživo 
ještě před termínem podávání přihlášek k přijímacímu řízení, budeme jednat o možnostech 
online přednášek/seminářů/workshopů (tuto nabídku jsme rozeslali v první polovině ledna, 
na vyjádření čekáme) 
• připravujeme ještě další aktivity směrem ke středním školám – na období od ledna do 
termínu podávání přihlášek do bc. studia (20. dubna); plánujeme výraznější zapojení našich 
studentů (o podrobnostech budeme informovat VK, resp. „styčné PR důstojníky na 
katedrách“). 
 
 
5. Informace proděkana Hejduka 
 
5/1 Informace k IGA: a) 3. 2. proběhne hybridně závěrečné oponentní řízení; b) 26. 1. 
termín pro odevzdání projektů IGA (SGS) na rok 2021 – na rektorát odchází nově 
s oponentím posudkem (oponenty stanovuje děkan) 
 
5/2 Rektorát chystá výzvu k podpoře studentů na cesty do zahraničí  za účelem podpory 
psaní závěrečných či semestrálních prací (cílové destinace by měly být země nedostupné 
přes erasmus, Ceepus smlouvy atp.) 
 
 
6. Informace tajemnice  
 
6/1 Odměňování externistů – finální podoba – dokument v příloze 

- změna u nastavení hodinových sazeb podle kvalifikace  

Kvalifikace Hodinová sazba 

Asistent (Mgr., Ing., PhDr., apod.) 
Odborný asistent (Ph.D., CSc.) 

250 Kč  

Docent  
Profesor 

300 Kč  

 
- nastavení násobících koeficientů zohledňující přípravu na výuku apod.  

 Jednotka Násobící 
koeficient 

Přednáška Hodina přímé výuky 2,0 

seminář, cvičení Hodina přímé výuky 2,0 

Zápočet Počet studentů* 0,2 

Zkouška Počet studentů* 0,3 

Vedení kvalifikační práce Počet kvalifikačních prací 10,0 

Oponentský posudek kvalifikační práce Počet kvalifikačních prací 4,0 

Účast ve státnicové komisi Půlden 4,0 

 
- navýšení pro rozpočet cca 800 – 900 tis. Do budoucna s přechodem na nové 

akreditace předpokládáme snížení počtu externistů 

- upozornění, že u některých externistů může nastat problém, kdy nebude stačit limit 
300 hod / rok, tyto případy prosím řešit s tajemnicí 

- prosím o zaslání přehledu externistů do 5. 2. 2021 v přiložené tabulce 
 

6/2 Náklady spojené se zaměstnáváním osob ze zahraničí (od 1. 1. 2021) 
- od 1. 1. 2021 spolupráce se společností PROXY ohledně registrace zaměstnanců 

a výpočtu plateb za sociální a zdravotní pojištění a zaměstnanost cizinců, kteří mají 
souběh zaměstnání ve své zemi.  

- platí pro osoby na PS, DPP i DPČ 
- netýká se Slovenska 
- brát v potaz zejména při zapojování externistů 



 
6/3 V roce 2021 nebude probíhat podepisování daňových prohlášení na mzdové účtárně 
z důvodu prevence proti šíření nákazy COVID. Prohlášení poplatníka daně z příjmu je nutné 
vytisknout z Portálu VEMA a podepsané prohlášení poslat na OPM interní poštou nejpozději 
do 15. 2. 2021. Podrobné instrukce byli rozeslány vedoucím kateder dne 15. 1. 2021. 

 
6/4 Čerpání dovolené v roce 2021 – od 1. 1. 2021 se nárok na dovolenou vypočítává po 
hodinách, nikoliv po dnech. Na tuto změnu navazuje změna způsobu zadávání dovolené 
v roce 2021 v portálu VEMA, platná od 1. března 2021. K uvedené změně proběhnou 
školení. Do té doby bude platit přechodný stav a dovolená bude zadávána jako doposud, 
s tím, že pro rok 2021 nebude v přechodném období zobrazen nárok na dovolenou 
u jednotlivých zaměstnanců. Dovolená se počítá po hodinách, ale bude se čerpat po dnech 
stejně jako doposud. 
 
6/5 Stravenky – od 1. 1. 2021 na UPa zaveden stravenkový paušál. V současné chvíli 
probíhají úpravy ve vnitřním informačním a mzdovém systému UPa a od února 2021 by již 
měla být informace o výši příspěvku na stravování zobrazena na výplatním lístku 
zaměstnance.  

 
6/6 Daňový balíček – v rámci daňového balíčku 2021, ve kterém bylo řešeno např. zrušení 
super hrubé mzdy, bylo přijato i několik opatření týkajících se evidence a odepisování 
majetku. Zatím k tomu probíhají diskuze na EkO, bližší informace na příštím kolegiu děkana. 
 
 
7. Různé 
 
Mgr. Keplová pozvala na zasedání AS, které se uskuteční 8. února od 13.30 h on-line 
(materiály poslat do 29. 1.). 
 
Další kolegium se uskuteční 8. února od 10 h.  
 
 
 
Zapsala: Dita Jančaříková                                                      doc. Mgr. Jiří Kubeš, Ph.D.  
V Pardubicích 25. 1. 2021                                                                       děkan 
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